



nailmatic
Paris





CONSCIOUS
beauty

Un mascara sans silicone ET waterproof ?

Un rouge à lèvres qui TIENT du matin au soir ?

L'univers de la cosmétique traditionnelle regorge de produits aux prouesses techniques alléchantes : des promesses vaines et souvent incompatibles avec des formules 100% naturelles.

Du côté des vernis, le défi est triple : couleur, couvrance et tenue. Ce cher flacon part en effet de très loin en terme de formulations chimiques et toxiques : avoir de jolies couleurs qui brillent au bout des doigts pendant une bonne semaine a un impact sur l'environnement et la santé. Et que dire de l'indispensable dissolvant dont l'odeur tenace ne présage rien de bon ?

La bonne nouvelle c'est que la prise de conscience se généralise : **de vraies alternatives existent et les discours évoluent vers plus de responsabilité.**

nailmatic - color conscious

Dès notre lancement en 2012 avec nos distributeurs automatiques de couleurs, nous avons toujours cherché à avoir une longueur d'avance. En toute transparence, nous voulons sublimer les couleurs tout en préservant au maximum la beauté et la santé des ongles.

// Nos vernis tournent le dos aux substances controversées : formules biosourcées et 10 free.

// Nos dissolvants naturels sentent bon la lavande et enlèvent toute trace de vernis en douceur.

// Nos produits sont vegan et cruelty free.

A silicon-free mascara that's ALSO waterproof?

A lipstick that LASTS from morning to night?

The world of traditional cosmetics is full of products with tempting technical prowess: pointless promises that are often incompatible with 100% natural formulations.

And for nail polish? Same story with a triple challenge: colour, coverage and wear.

Our dear bottle has come a long way in terms of chemical and toxic formulas: pretty colours shining on a woman's fingertips for a whole week have an impact on the environment and health. The picture gets bleaker when the notoriously lingering remover smell is added to the chemical mix.

The good news is that awareness is spreading: **real alternatives exist and the discussion has developed towards increased responsibility.**

nailmatic - color conscious

Since our launch in 2012 with our colour vending machines, we have always sought to be ahead of the game. In complete transparency, we want to make colours the greatest while taking extra care of the nail.

// Our nail polishes turn their back on controversial substances with their plant-based and 10 free formula.

// Our natural removers have a nice lavender smell and gently clean any track of nail polish.

// Our products are vegan and cruelty-free.

pure color



C'est une formule 10 free. Concrètement, les solvants dérivés du pétrole ont été substitués par des solvants végétaux, des matières premières d'origine naturelle et renouvelables (coton, maïs, pomme de terre, blé et manioc). Notre vernis possède toutes les qualités techniques attendues d'un vernis traditionnel avec une formule plus responsable.

À terme, le marché du vernis traditionnel va basculer sur cette nouvelle technologie qui n'a pas à rougir de ses qualités et qui montre la voie vers une manucure plus responsable tout en restant ultra performante. Le meilleur compromis beauté / tenue / responsabilité du marché.

A 10-free formulation. In concrete terms, petroleum-derived solvents have been replaced by plant-based solvents, made from natural origin, renewable raw materials (cotton, maize, potato, wheat and manioc). This polish has all of the technical qualities you would expect from a traditional polish with a more eco-friendly formula.

Over time, the traditional nail polish market will cross over to this new technology which can be proud of its quality and is showing the way towards a more sustainable manicure, all while being high performance. The best beauty / hold / sustainability compromise on the market.



Jusqu'à 84% biosourcé (les 16% restants sont constitués de pigments, agents filmogènes et plastifiants).

0 compromis sur la tenue : 5 jours.

42 teintes à la brillance et au fini parfaits.

Texture fluide pour application facile, temps de séchage classique.

Pour simplifier le geste, nous avons créé une Base / Top Coat 2 en 1.

Up to 84% plant-based (the remaining 16% is made up of pigments, filmogenic agents and plasticisers).

Zero compromise on hold: lasts 5 days.

42 shades with perfect shine and finish.

Fluid texture for easy application and normal drying time.

To make things easier, we created a 2-in-1 Base / Top Coat.



JEANNE



ANNA



LILA



EVA



EMIKO



AMI



PALOMA



HEDI



SUNNY



SORIA



ELLA



GEORGIA



JUDY



AMOUR



DITA



KATE



GRACE



MARILOU



ANOUK



NINON



MISHA



BRUNE



PRINCE



MARNIE



LOU



CHARLIE



AYOKO



KURT



MIKY



MONA



ALAÏA



IMANI



DIANA



BILLIE



SASHA



ELSA



FARAH



AÏDA



COUMBA



GALA



LUCIA



BONNIE



BASE/TOP

BB nail



Notre fond de teint pour les ongles est désormais bio-sourcé à 84% comme l'ensemble de notre gamme PURE Color. **Ce vernis / soin / embellisseur** masque les imperfections et fortifie les ongles pour une manucure chic en toute simplicité. Objectif nude atteint avec 3 teintes pour **s'adapter à tous types de carnations !**

Our nail foundation is now 84% plant-based like all of our PURE Color range. **This beautifying treatment** hides imperfections and strengthens nails for a chic and super simple manicure. Nude nail goals guaranteed with three shades **to suit all skin tones!**

NOUVELLE FORMULE

- ● ● Soin complet vitaminé.
- ● ● Effet naturel et satiné.
- ● ● Convient aussi à une manucure pour homme.

NEW FORMULA

- ● ● Complete vitamin-enriched treatment.
- ● ● Natural, satin finish.
- ● ● Also suitable for men's manicures.



DARK

MEDIUM

LIGHT



aqua nail



Totalement nouveau sur le marché ! Oui, nous sommes fiers de lancer une véritable révolution cosmétique ! Une base aqueuse (jusqu'à 54% d'eau) formulée avec une résine pour la tenue et des pigments pour l'éclat des couleurs.

Nous avons mis tout notre savoir-faire au service de cette technologie complexe qui a demandé 3 ans de recherche et développement. La dissolution dans l'eau (au lieu des solvants) pose de nombreux défis techniques, notamment la stabilité du vernis dans le temps. Pari tenu, nous y sommes !!

Totally new on the market! Yes, we are proud to launch a real cosmetic revolution! An aqueous base (up to 54% water) formulated with resin for hold and pigments for strength of colour.

We have put all of our know-how into this complex technology, which required more than three years of research and development. Being soluble in water (rather than with solvents) presents many technical difficulties, particularly the stability of the polish with age. But, we did it – finally!



Enfin un vernis sans odeur !

Combien de teintes ? 24. Aucun compromis sur la couleur. Texture fluide pour une application facile, temps de séchage classique.

Couvrance ? **1 à 2 couches suffisent.**

Tenue ? Ce vernis est pensé pour changer de vernis comme de chemise (ou presque), en pleine conscience beauté ! Top coat indispensable pour une manucure d'environ 2-3 jours (à renouveler pour jouer les prolongations brillance / tenue). Pour le démaquillage, il faut laisser poser le dissolvant un peu plus longtemps.

Super bilan écologique : plus de la moitié du produit est constitué d'eau, donc pas d'émission de composés volatiles dans l'atmosphère.

Finally – an odourless nail polish! Manicures a go-go on the train or at the office - discretely!

How many shades? 24. No compromise on colour. A fluid texture for easy application and normal drying time.

Coverage? **One to two coats suffice.**

Hold? This polish was created to be changed as often as your outfit (or almost) while being beauty-conscious. Top coat required for a manicure of around two to three days (to be reapplied to extend wear and shine).

To remove, soak with nail polish remover for slightly longer than usual.

Eco-friendly: this product is made of water, so there are no volatile compounds emitted into the atmosphere.



BASE / TOP



SAKURA



ANZU



HALEY



GAÏA



NANA



ROSEMARY



CAMELIA



HEATHER



JACKIE



POPPY



CAPUCINE



GARANCE



AIRELLE



THELMA



CHERRY



MARGOT



SUE



BJÖRK



HAZEL



AOKO



LEE



HOLLY



MALO

the essentials

Notre lotion démaquillante biosourcée à la lavande pour les ongles est **un best-seller nailmatic !** Véritable innovation cosmétique, elle est formulée avec **100% d'ingrédients d'origine naturelle** : huile essentielle de lavande, huile d'amande douce, solvants à base de blé, maïs et sucre de canne.

Le vernis part ainsi en douceur, laissant ongles et cuticules protégés et hydratés.

The plant-based lavender nail polish remover is a **nailmatic best seller!**

A true cosmetic innovation, it is made with **100% natural origin ingredients**: lavender essential oil, sweet almond oil - wheat, corn and sugar cane-based solvents.

Nail polish is removed gently, leaving nails and cuticles protected and hydrated.



Enrichie en huile d'amande douce, la lotion biosourcée pour les ongles Lavender Nail Polish Remover démaquille en douceur tous les vernis. **Elle protège et hydrate ongles et cuticules** sans les assécher ni les blanchir.

Elle préserve et respecte la matrice de l'ongle grâce à des solvants à base de blé, maïs et sucre de canne. **Sans acétone, ni éthyle acétate.**

Elle est légèrement parfumée à la lavande. **Fini les odeurs désagréables.**

Enriched with sweet almond oil, the plant-based Lavender Nail Polish Remover gently and smoothly removes all nail polishes. **It protects and hydrates nails and cuticles** without drying them.

It preserves the nail plate integrity thanks to wheat, corn and sugar cane-based solvents. **Acetone and ethyl acetate free.**

It has a lightly scented lavender fragrance, **without any unpleasant odors.**

Bain dissolvant
Formule douce
100% biosourcée

Dip-in remover
Gentle formula
100% plant-based



QUICK & EASY

Inédite sur le marché, la lotion démaquillante biosourcée pour les ongles Lavender Nail Polish Remover se décline désormais en bain dissolvant quick & easy. Cette version ultra pratique vient à bout des vernis en quelques tours de mains. Fini les cotons et les odeurs désagréables !

Our plant-based lavender nail polish remover is also available in a quick & easy format—making it the first of its kind on the market. This practical version removes all traces of polish with just a few twists of the hand.

No more cotton wool or unpleasant odours!

Conseils d'utilisation

Plongez votre doigt et frottez délicatement votre ongle contre la mousse pendant quelques secondes. Lavez-vous les mains avant d'appliquer votre nouveau vernis afin d'optimiser sa tenue.

Directions

Dip your finger and gently twist it against the sponge for a couple of seconds.

Wash your hands before applying your new nail polish in order to extend its wear.

FLACON 100 ML ET FORMAT NOMADE 8 ML

100 ML BOTTLE AND 8 ML TRAVEL SIZE

Conseils d'utilisation

Imbibez généreusement votre coton.
Laissez-le poser sur votre ongle quelques secondes - le temps que la lotion imprègne le vernis et active sa dissolution - puis démaquillez.
Lavez-vous les mains avant d'appliquer votre nouveau vernis afin d'optimiser sa tenue.

Directions

Soak copiously a cotton wool pad.
Leaving it in contact with your nail for a couple of seconds -the time it takes for the lotion to soak your nail and activate its dissolution-then remove nail polish.
Wash your hands before applying your new nail polish in order to extend its wear.



100 ml

8 ml

LEXIQUE

pour démêler le vrai du faux

Nous pensons qu'il est important d'accompagner la prise de conscience du consommateur. Que contient un vernis ? Des solvants, agents filmogènes et résines, plastifiants, pigments, nacres, etc... Problème : les ongles ne constituent pas une barrière suffisante, soyons donc vigilants.

Voici quelques clés pour s'y retrouver parmi les appellations barbares et démêler le vrai du faux...

GLOSSARY

sorting the facts from the fiction

We think that it is important to accompany the consumer in their understanding. What does a nail polish contain? Solvents, filmogenic agents and resins, plasticisers, pigments, mother of pearl... The problem is that nails are not a sufficient barrier so we should, therefore, be careful.

Here is some key information to find your way around the jargon and to sort the fact from fiction...

Biomasse Biomass

C'est l'ensemble des matières organiques d'origine végétale et animale (donc pour nailmatic 100% végétales) qui constituent une source d'énergie renouvelable. Pomme de terre, manioc, blé, maïs, coton sont en effet inépuisables. Vive la chimie verte !

--
This is the total of plant or animal origin organic matter (so 100% plant origin for nailmatic) that makes up a renewable energy source. Potato, manioc, wheat, maize and cotton are, in effect, inexhaustible. Long live green chemistry!

Biosourcé Plant-based

Attention, un produit biosourcé n'est pas bio. Biosourcé fait référence aux matières premières transformées pour fabriquer nos solvants : végétales et non pétrochimiques.

--
Warning: bio-based does not mean organic. Plant-based refers to the raw materials transformed to make our solvents, which are plant-based and not petrochemical.

Camphre synthétique

Synthetic Camphor

Vernis traditionnels : ses vertus assouplissantes rendent le vernis fluide et facilitent l'application.

Mauvais plan : reconnu comme perturbateur endocrinien, neurotoxique dangereux. A haute dose, le camphre synthétique est source de maux de tête et de nausées. Déconseillé aux femmes enceintes ou qui allaitent. Sans façon, non.

--

In traditional polishes: its softening qualities make nail polish liquid and aid application.

Bad idea: recognized as an endocrine disruptor and dangerously neurotoxic. In high doses, synthetic camphor can cause headaches and nausea. Not advised for pregnant or breastfeeding women. No thank you!

Colophane Colophony

Vernis traditionnels : utilisée à l'état brut pour l'entretien des instruments à corde (pas de colophane, pas de vibration), cette résine transformée permet de lier le vernis et résiste à l'eau. Mauvais plan : réactions allergiques, symptômes asthmatiques.

--

In traditional polishes: used in its raw state to clean string instruments (no colophony = no vibration), this transformed resin binds nail polish and enables it to be water resistant.

Bad idea: allergic reactions, asthmatic symptoms. It's out of the question to put this in our polishes!

CSSC SCCS

Comité Scientifique Européen pour la Sécurité des Consommateurs.

Nous suivons avec attention les recommandations du CSSC, composé d'experts et de scientifiques indépendants. C'est un gage de sérieux qui ne subit pas de pressions lobbyistes. Pour rappel, la réglementation européenne est la plus sûre et la plus stricte au monde. Elle n'est pas figée et évolue en permanence.

--

European Scientific Committee on Consumer Safety.

The SCCS is made up of independent scientific experts and we follow their recommendations closely. It's a security guarantee which is not subject to pressure from lobbyists. As a reminder, the EU regulations are the most secure and strict in the world. They are not fixed and are continuously being updated.

Formaldéhyde (ou formol)

Formaldehyde (or Formol)

Vernis traditionnels : ce gaz incolore est un conservateur qui allonge la durée de vie du vernis et durcit les ongles. Utilisé en résine, il donne une meilleure adhérence au vernis.

Danger public : reconnaissable à son odeur très forte, ce composé organique volatil (nocif par inhalation) est irritant (yeux, gorge, nez, poumons) et cancérigène. Sans façon, non.

--

Traditional polishes: this colourless gas is a preservative that extends the life of a polish and hardens the nails. Used as a resin, it increases the adhesion of a polish.

Public danger: recognizable by its strong odour, this volatile organic compound (harmful by inhalation) is an irritant (eyes, throat, nose, lungs) and carcinogenic. No thank you!

Huile de bourrache Starflower oil

Une perle pour nourrir les ongles, même les plus fragiles.
Tous nos vernis en contiennent !

--

A real star for nourishing even the most fragile of nails.
Contained in all of our polishes!

Nanoparticules Nanoparticles

Vernis traditionnels : on trouve ces particules ultra-fines dans les pigments pour obtenir des couleurs denses et intenses.

Danger public : ces particules dites micronisées traversent l'épiderme et se retrouvent dans le sang. Nous avons tout fait pour les supprimer totalement de nos produits. Pari tenu.

--

Traditional polishes: these tiny particles are found in pigments in order to obtain dense and intense colours.

Public danger: these microscopic particles penetrate the skin and enter the bloodstream. We did everything we could to completely remove them from our products. And we succeeded.

Nitrocellulose Nitrocellulose

Cet agent filmogène est indispensable : il permet au vernis de bien glisser sur l'ongle et optimise la couvrance. Il peut être pétrochimique ou biochimique; chez nailmatic il est partiellement biosourcé et dérivé du coton.

--

This filmogenic agent is essential: it enables polish to glide onto the nail and optimizes coverage. It can be a petrochemical or a biochemical: at nailmatic, it's partially bio-based and derived from cotton.

Parabènes Parabens

Vernis traditionnels : conservateurs d'origine synthétique, issus de la pétrochimie, qui évitent la prolifération des microbes.

Mauvais plan : au contact de la peau, ils se diffusent dans l'organisme et dérèglent son fonctionnement. Concrètement, ils perturbent l'équilibre hormonal et la reproduction.

--

In traditional polishes: these synthetic-origin preservatives, derived from petrochemicals, avoid the spread of bacteria.

Bad idea: upon contact with the skin, they spread into the body and disrupt its functioning. In concrete terms, they disrupt hormonal balance and reproduction.

Phtalates (de dibutyle)

(Dibutyl) Phthalates

Vernis traditionnels : utilisés pour parfumer les produits cosmétiques.

Danger public : produits à partir de goudron de pétrole, ce sont des perturbateurs endocriniens, sources de stérilité et de maladies génitales. Interdit en Europe depuis 2005.

--

Traditional polishes: these are used to fragrance cosmetic products.

Public danger: obtained from coal-tar pitch, these are endocrine disrupters and a source of sterility and reproductive illnesses. Forbidden in Europe since 2005.

Toluène Toluene

Vernis traditionnels : ce solvant donne une finition lisse et préserve la couleur (en évitant aux pigments de se séparer de la solution).

Danger public : si on l'inhale en ouvrant le flacon de vernis, il se fixe sur les poumons. Il cause maux de têtes, vertiges, nausées et dermatites. Utilisé à haute dose, il peut affecter le système nerveux central et les organes sexuels. Interdit en Europe.

--

In traditional nail polishes: this solvent gives a smooth finish and protects colour (by preventing pigment separating from the solution).

Public danger: if you inhale this substance when opening your nail polish, it stabilizes in the lungs. It causes headaches, dizziness, nausea and dermatitis. In high doses, it can have an effect on the central nervous system and the reproductive system. Prohibited in Europe.

Vernis à ongles naturel

Natural Nail Polish

Il n'existe pas. Le qualificatif « naturel » implique qu'il ne serait pas transformé chimiquement. Impossible... Pour l'instant.

--

No such thing. Describing it as "natural" implies that it hasn't been chemically transformed. Which is impossible... for the moment, at least.

Xylène Xylene

Vernis traditionnels : ce solvant incolore est utilisé comme diluant.

Mauvais plan : solvant volatile ultra toxique, susceptible d'affecter le système nerveux. Nocif en inhalation ou par contact avec la peau. Souffrir pour être belle ? Et puis quoi encore ?

--

In traditional nail polishes: this colourless solvent is used to dilute.

Bad idea: an ultra-toxic volatile solvent, likely to have an effect on the nervous system. Harmful if inhaled or upon contact with the skin. Must we suffer to be beautiful? What next?



MANIFESTO

#1. Nous nous engageons pour une beauté sans compromis : désirable, créative et réfléchie.

We're committed to beauty without compromise.
A beauty that is covetable, creative and considered.

—

#2. Nous privilégions les matières premières d'origine naturelle et renouvelables.

We favour natural origin, renewable raw materials.

—

#3. Nous n'utilisons aucun produit issu des animaux ou de leur exploitation.

Our products are 100% vegan and cruelty-free.

—

#4. Nous défendons le made in France et privilégions le made in local.

We support French-made and favour locally-made materials.

—

#5. Nous croyons que les produits responsables doivent rester accessibles à tous.

We believe that eco-friendly products should be accessible to everyone.

—

#6. Nous ne sommes pas parfaits, nous travaillons à nous améliorer chaque jour.

We're not perfect but we work on improving ourselves every day.

La beauté en conscience
Conscious beauty

Contacts

export@nailmatic.com
hello@nailmatic.com
press@nailmatic.com



nailmatic.com

320 rue Saint-Honoré
75001 Paris - France
T +33 (0)1 85 09 69 25